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Protokół 

z  IX Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

odbytej 29 czerwca 2011 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16: 10 Przewodniczący Rady, pan Henryk Lesiński, 

który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum.  

 

W sesji udział wzięli radni: 

 

Marek Borowczyk     

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Krzysztof Socha 

Rafał Socha  

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka 

 

oraz sołtysi:  

 

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 
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a także: 

 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 

Radna Powiatu Poznańskiego - Ewa Lesińska 

Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji – Barbara Błoch 

Podinspektor ds. planowania przestrzennego – Anna Jaszczyńska  

Główna księgowa GOKiS – Grażyna Frąckowiak 

Dyrektor GOKiS – Michał Żelazek 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Mirosława Radzimska 

Kierownik Zakładu Komunalnego – Marek Jabłoński 

Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 

P.o. Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Ewa Kornecka 

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2010 r.: 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2010 r., 

b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego, 

c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja, 

f) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości położonej w miejscowości Tulce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie Gminy 

Kleszczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego 
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działki położone w Gowarzewie, Markowicach, Krzyżownikach, Śródce, Krerowie  

i Bylinie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2011 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu, który przedstawi Radzie Gminy opinię o 

zgłaszanych kandydatach na ławników. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z parku gminnego w 

Kleszczewie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie 

inwestycyjne. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2011 r. 

15a. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania kandydata – przedstawiciela Gminy 

      Kleszczewo do Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 

15b. Podjecie uchwały w sprawie skargi Prokuratora Rejonowego w Środzie Wlkp. na 

uchwałę Rady Gminy Kleszczewo Nr XLIV/305/2010 z dnia 9 czerwca 2010r.  

16. Przygotowanie do „Akcji Lato”. 

17. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

19. Odpowiedzi na interpelacje. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie. 

 

Następnie Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad zmianą porządku 

posiedzenia wprowadzając punkt 15a w brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie delegowania 

kandydata – przedstawiciela Gminy Kleszczewo do Powiatowej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych oraz punkt  15b  w brzmieniu Podjecie uchwały w sprawie skargi 

Prokuratora Rejonowego w Środzie Wlkp. na uchwałę Rady Gminy Kleszczewo Nr 

XLIV/305/2010 z dnia 9 czerwca 2010r.  

 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się za 

zmianą porządku obrad. 
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Ad.2 porządku posiedzenia 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował Radnych, że do protokołu wniesione zostały 

poprawki zgłoszone przez radnego Rafała Drzewieckiego i radnego Sławomira 

Urbaniaka.  

Przewodniczący przeszedł do procedury związanej z przyjęciem protokołu z 

poprzedniej sesji. 

  W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za przyjęciem protokołu. 

 

Ad.4 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas VIII Sesji Rady Gminy (w załączeniu). 

 

Ad 5. porządku posiedzenia 

 

Ad a. Pani Skarbnik przedstawiła Radnym sprawozdanie finansowe za 2010 r.  

(w załączeniu).  

Sprawozdanie było szczegółowo omawiane podczas posiedzeń poszczególnych 

Komisji Rady w dniach 20-22 czerwca 2011r., udzielone zostały odpowiedzi na 

zadane pytania radnych. Ponieważ radni nie mieli więcej pytań Przewodniczący Rady 

Gminy przeszedł do następnego punktu porządku posiedzenia. 

 

Ad b. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/57/2011 w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010r. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/57/2011 została podjęta. 

 

Ad c. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Rajchelt przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy (w załączeniu). 
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Ad d. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Lesiński przedstawił uchwałę Nr SO-

0955/54/16/2011  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia  8 czerwca   2011r.  w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kleszczewo w sprawie udzielenia  absolutorium  Wójtowi Gminy 

Kleszczewo za 2010r. ( w załączeniu). 

 

Następnie Pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu za 2010 r. w formie prezentacji 

 multimedialnej ( w załączeniu).  

 

Ad e. Wobec faktu, że wszystkie materiały związane z procedurą absolutoryjną 

zostały szczegółowo omówione podczas posiedzeń komisji Rady Gminy i braku pytań  

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu porządku obrad. 

 

Ad f. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/58/2011 w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

Radny Drzewiecki spytał, dlaczego w uchwale jest użyte sformułowanie: „udziela się 

absolutorium”, które sugeruje możliwość tylko udzielenia absolutorium. 

Na pytanie odpowiedziała Pani Mecenas Woźniak – Tyczka mówiąc, że projekt 

uchwały przygotowany jest zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej - ponieważ wniosek 

jest w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, to uchwała ta może mieć tylko takie 

brzmienie. Uchwała w przedstawionej treści może nie zostać podjęta, ale w tym wypadku nie 

można głosować projektu uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium. 

Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/58/2011 w sprawie absolutorium. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały zagłosowało 10 radnych. 

Przeciw podjęciu uchwały zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 

Uchwała Nr IX/58/2011 została podjęta. 

 

Ad. 6. porządku posiedzenia 

Pani Barbara Błoch przedstawiła projekt uchwały nr IX/59/2011 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej w miejscowości Tulce.  
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Radny Drzewiecki spytał czy nie powinno być napisane: „w drodze przetargu 

nieograniczonego”? 

Pani Błoch odpowiedziała, że Rada musi wyrazić zgodę na zbycie w formie przetargu, 

natomiast rodzaj przetargu ustala w późniejszym terminie Wójt. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący przeszedł, więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/59/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych (wyszedł radny Rafał 

Socha). 

Za podjęciem uchwały zagłosowało 10 radnych. 

Przeciw podjęciu uchwały zagłosował 1 radny. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr IX/59/2011 została podjęta. 

 

Ad. 7. porządku posiedzenia 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/60/2011 w sprawie wyłapywania 

bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo. 

Radny Drzewiecki spytał czy paragraf 5 projektu uchwały pozostaje bez zmian? 

Pani Sekretarz powiedziała, że tak. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący przeszedł, więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/60/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych (wrócił radny Rafał 

Socha), wszyscy opowiedzieli się za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/60/2011 została podjęta. 

 

Ad. 8. porządku posiedzenia 

Pani Grażyna Frąckowiak przedstawiła projekt uchwały nr IX/61/2011 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu w Kleszczewie. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący przeszedł, więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/61/2011. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/61/2011 została podjęta. 

 

Ad. 9. porządku posiedzenia 

Pani Anna Jaszczyńska przedstawiła projekt uchwały nr IX/62/2011 w sprawie zmiany 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone w Gowarzewie, 

Markowicach, Krzyżownikach, Śródce, Krerowie i Bylinie. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący przeszedł, więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/62/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/62/2011 została podjęta. 

 

Ad. 10. porządku posiedzenia 

Przewodniczący Henryk Lesiński przedstawił projekt uchwały nr IX/63/2011 w 

sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2011 r. 

Przewodniczący powiedział, że w sierpniu odbędzie się Komisja Objazdowa 

dotycząca przygotowania szkół do roku szkolnego 2011/2012, dlatego proponuje, aby był 

to też temat „sierpniowej” sesji. 

Dyrektor Stachowiak miał prośbę, żeby Komisja Objazdowa odbyła się 31 sierpnia. 

Przewodniczący przychylił się do prośby. 

Przewodniczący zaproponował następujące tematy pozostałych Sesji: 

Wrzesień – wykonanie budżetu za I półrocze 2011 r., 

Październik – sprawozdanie z działalności służby zdrowia na terenie Gminy 

Kleszczewo, 

Listopad – podatki na 2012 rok, 

Grudzień – projekt budżetu na rok 2012. 

Przewodniczący poprosił o ewentualne inne propozycje.  

Radni nie mieli innych propozycji do planu pracy Rady Gminy. 

Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/63/2011. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/63/2011 została podjęta. 

 

Ad. 11. porządku posiedzenia 

Przewodniczący Henryk Lesiński przedstawił projekt uchwały nr IX/64/2011 w 

sprawie powołania Zespołu, który przedstawi Radzie Gminy opinię o zgłaszanych 

kandydatach na ławników. 

Przewodniczący powiedział, że z Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska został 

wskazany Henryk Lesiński, z Komisji Finansowo – Gospodarczej został wskazany Kazimierz 

Lesiński. Poprosił też o wskazanie kandydata z Komisji Oświaty i Kultury oraz o 

wyznaczenie Przewodniczącego Zespołu. 

Radny Rajchelt zaproponował z Komisji Oświaty i Kultury radnego Sławomira 

Urbaniaka. 

Radny Urbaniak wyraził zgodę. 

Na Przewodniczącego Zespołu zaproponowano radnego Urbaniaka. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący przeszedł, więc do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/64/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały zagłosowało 11 radnych. 

Przeciw podjęciu uchwały zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała Nr IX/64/2011 została podjęta. 

 

Ad. 12. porządku posiedzenia 

 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/65/2011 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu korzystania z parku gminnego w Kleszczewie, który został szczegółowo 

przedstawiony podczas posiedzeń komisji.  

Pani Sekretarz poinformowała radnych, że konsultowała z panią mecenas Woźniak-

Tyczką możliwość zapisania w projekcie uchwały zobowiązania użytkowników parku do 

usuwania odchodów zwierząt. Zdaniem pani mecenas taki zapis myłby zostać uznany za zbyt 

restrykcyjny i niezgodny z prawem. 
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Pani Sekretarz zwróciła uwagę na jeszcze jeden problem -  projekt uchwały zawiera zapis o 

brzmieniu „osoby, które nie stosują się do zasad określonych w niniejszym regulaminie, 

podlegają karze grzywny według przepisów Kodeksu wykroczeń”. Taki zapis zawierał 

Regulamin korzystania z placów zabaw określony Uchwałą Nr XLIV/305/2011 z dnia  

09 czerwca 2010 r.- uchwała uznana została przez Wojewodę Wielkopolskiego za zgodną z 

prawem, natomiast Prokurator Rejonowy w Środzie Wlkp. wniósł skargę, że dokonano 

inkorporowania prawa.   

Pani mecenas dopowiedziała, że jest wspominane o tym przy tej uchwale, ponieważ są 

to analogiczne sprawy. Według prokuratora Rada Gminy nie powinna napisać w regulaminie, 

że za jego nieprzestrzeganie obowiązuje kodeks wykroczeń, według prokuratora mieszkaniec 

musi o tym sam wiedzieć. Pani Woźniak-Tyczka nie zgadza się z tą opinią, ponieważ jej 

zdaniem regulamin powinien zawierać wszystkie informacje. 

W tej sprawie są dwie możliwości: 

1. Rada może uchylić zaskarżoną uchwałę zgodnie z żądaniem prokuratora, 

2. Rada może rozstrzygnąć tę sprawę na drodze sądowej. 

Pani mecenas uważa, że skarżona kwestia nie jest rażącym naruszeniem prawa, jednak to 

Rada Gminy decyduje o biegu tej sprawy. Prokurator zarzuca nam inkorporację prawa 

powszechnie obowiązującego do prawa miejscowego.  

Pani mecenas zwróciła uwagę, że w przedstawianym projekcie uchwały również pojawia się 

zaskarżany zapis. 

 Radny Rajchelt spytał czy obowiązkiem Gminy jest przekazać regulamin do 

prokuratora i z jakiego źródła prokurator miał regulamin. 

 Pani Sekretarz wyjaśniła, że Prokurator zwrócił się do Gminy czy posiada regulamin 

placów zabaw, a jeżeli tak, to prosił o ich przekazanie. Prokurator posiada takie prawo na 

podstawie ustawy o prokuraturze. 

 Radny Drzewiecki jest zdania, że Rada nie powinna zmieniać, ani usuwać tego zapisu. 

Spytał też, czy nie lepiej wstrzymać się z uchwaleniem Regulaminu parku gminnego. 

 Pani Sekretarz uważa, że uchwałę tą należy podjąć, bowiem na rozstrzygniecie sądu 

administracyjnego trzeba będzie trochę poczekać. 

 Pan Wójt dodał, że są już przygotowywane tablice, gdzie ma też być umieszczony 

Regulamin. 

 Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania nad uwzględnieniem przez Radę Gminy skargi Prokuratora Rejonowego. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

przeciw uwzględnieniu skargi, a tym samym nie nanoszeniu zmian w projekcie uchwały 

Nr IX/65/2011.  

Przewodniczący przeszedł następnie do procedury głosowania nad podjęciem uchwały  

nr IX/65/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/65/2011 została podjęta. 

 

Ad 13. porządku posiedzenia 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/66/2011 w sprawie opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Kleszczewo. 

Pani Sekretarz powiedziała o poprawkach naniesionych na projekt uchwały przez 

panią mecenas. W paragrafie 3 zmieniono słowo: „rodzeństwo” na: „dziecko z rodziny”. 

Radny Drzewiecki spytał, czy określenie „dziecko z rodziny” nie będzie za szeroko 

rozumiane. 

Pani mecenas Woźniak-Tyczka wyjaśniła, że określenie to rozumie się tak, że jest to 

dziecko, które jest w rodzinie, a więc też dziecko adoptowane, które rodzeństwem nigdy nie 

będzie. Dzieckiem w rodzinie, rozumianej, jako podstawowa komórka społeczna, nie będzie 

więc kuzynostwo itp.  

Radny Rafał Socha spytał czy nie warto zapisać, do której godziny dziecko może 

pozostać w przedszkolu? 

Pani mecenas powiedziała, że te sprawy reguluje statut przedszkola. 

Pani Sekretarz dodała, że jak przedszkole jest czynne np.10,5 godz., a rodzic 

pozostawi w nim dziecko dłużej to według uchwały ponosi opłatę dodatkową w wysokości  

20 zł. 

Dyrektor Stachowiak powiedział, że obawia się nadinterpretacji tego zapisu  

i traktowania przedszkola, jako „opłaconej opiekunki”. 

Pani mecenas powiedziała, że ewentualnie można ten zapis uszczegółowić pisząc, że 

w czasie statutowych godzin otwarcia przedszkola opłata dodatkowa wynosi 20 zł, a poza 

godzinami statutowymi np. 100 zł. 
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Dyrektor Stachowiak uważa, że opłata dodatkowa powinna zostać za godziny 

statutowe, po godzinach statutowych nie powinno się brać pieniędzy, ponieważ otwiera to 

furtkę, aby zostawiać dzieci dłużej. 

Pani mecenas przyznała rację dyrektorowi mówiąc, że po godzinach statutowych 

faktycznie nie należy pobierać opłaty, ponieważ przedszkole nie świadczy wtedy już usług. 

Pani Sekretarz powiedziała również o poprawce projektu uchwały w paragrafie 2 

ustęp 2 punkt 2- dodano sformułowanie: „każdą następną rozpoczętą godzinę”. 

Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania nad przyjęciem poprawek do projektu uchwały. 

Poprawka nr 1 – paragraf 2 ust. 2 pkt. 2 „każdą następną rozpoczętą godzinę”. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Za przyjęciem poprawki zagłosowało 11 radnych. 

Przeciw przyjęciu poprawki zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Poprawka nr 1 została przyjęta. 

Poprawka nr 2 – paragraf 5 „w godzinach świadczenia usług przez przedszkole”. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za przyjęciem poprawki. 

Poprawka nr 2 została przyjęta. 

Przewodniczący przeszedł następnie do procedury głosowania nad przyjęciem 

uchwały nr IX/66/2011. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej przyjęciem. 

Uchwała nr IX/66/2011 została podjęta. 

 

Ad 14. porządku posiedzenia 

 Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/67/2011. Projekt uchwały został 

szczegółowo przedstawiony podczas posiedzeń komisji, w związku z powyższym radni nie 

mieli pytań. 

 Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania projektu uchwały nr IX/67/2011 w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. Wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/67/2011 została podjęta. 
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Ad 15. porządku posiedzenia 

 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/68/2011 w sprawie zmiany budżetu 

na 2011 r. 

Pani Skarbnik poprosiła radnych o zmianę zapisu w paragrafie 1 ustęp 1 pkt. 1 słowo 

„zmniejsza” na „zwiększa”. Powiedziała też, że projekt uchwały został szczegółowo 

przedstawiony podczas posiedzeń komisji.  

Pani Skarbnik poinformowała radnych, że przekazała im załącznik, który nie był 

omawiany na komisjach. Załącznik dotyczy realizacji zadań własnych. Gmina dostaje dotację 

z budżetu państwa na realizację zadań własnych, która stanowi nie więcej niż 80%. Udział 

środków gminy w zadaniach dotowanych stanowi 20%. Zmiana dotyczy uzupełnienia 

środków stanowiących te 20% wkładu własnego. Zwiększono kwotę w rozdziale 85213, 

wydatki opieka społeczna, o 105,00 zł, a w rozdziale 85216, zasiłki społeczne, o 1035,00 zł.  

W sumie daje to 1140,00 zł i o tę kwotę zmniejszono rozdział 85214.  

Radny Drzewiecki spytał, dlaczego w uzasadnieniu nie ma działu 756 i czego on 

dotyczy. 

Pani Skarbnik powiedziała, że jest ten dział oraz że dotyczy on wzrostu wartości 

nieruchomości – renty planistycznej. Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

został uchwalony w 2005 roku, opłatę planistyczną pobiera się do 5 lat po uchwaleniu planu.  

Radni nie mieli więcej pytań, przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania projektu uchwały nr IX/68/2011 ze zmianami, które przedstawiła pani Skarbnik.    

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. Wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/68/2011 została podjęta. 

 

Ad 15a. porządku posiedzenia 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/69/2011 w sprawie delegowania 

kandydata – przedstawiciela Gminy Kleszczewo do Powiatowej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych. 

Pani Sekretarz proponuje na kandydata panią Mirosławę Radzimską, która działa na 

rzecz niepełnosprawnych. 

Radni nie mięli pytań, przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania 

projektu uchwały nr IX/69/2011. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. Wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr IX/69/2011 została podjęta. 

 

Ad 15b. porządku posiedzenia 

 

Mecenas Woźniak Tyczka poinformowała, że decyzja radnych dotycząca rozpatrzenia 

skargi wniesionej przez Prokuratora Rejonowego w Środzie Wlkp. na uchwałę Rady Gminy 

Kleszczewo nr XLIV/305/2010 z dnia 9 czerwca 2010 r. powinna mieć formę uchwały. W 

związku z faktem, iż radni wyrazili swą decyzję podczas podejmowania Uchwały  

Nr IX/65/2011 przedstawiony został projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia skargi 

prokuratora.   

Za projektem uchwały Nr IX/70/2011 głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr IX/70/2011 została podjęta. 

 

Ad 16. porządku posiedzenia 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu pana Michała Żelazka i przedstawienie 

przygotowania do „Akcji Lato”. 

Pan Michał Żelazek powiedział, że na „Akcję Lato” składa się szereg imprez, które 

pojawiają się co roku.  

W tym roku nowością są warsztaty fotograficzne, które poprowadzi pan Maciej 

Frąckowiak – nowy pracownik GOKiS. W warsztatach fotograficznych mogą uczestniczyć 

wszyscy mieszkańcy Gminy, a warsztaty odbywać będą się w lipcu w kawiarence 

internetowej w Tulcach, a w sierpniu w kawiarence internetowej w Kleszczewie.  

Drugą nowością jest przedłużenie opieki nad dziećmi od godziny 8 do godziny 16 

podczas II turnusu półkolonii. 

Na prowadzenie akcji GOKiS otrzymał dofinansowanie z Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, reszta środków będzie pochodzić z budżetu 

GOKiS.  

Dyrektor powiedział też, że tradycyjnie na zakończenie akcji planowany jest festyn 

„Żegnamy Wakacje” połączony z prezentacją prac, które dzieci będą wykonywały podczas 

warsztatów plastycznych i fotograficznych. Podczas festynu zostanie też rozstrzygnięty 

konkurs plastyczny na plakat pt. „Stop nałogom”. 

Radni nie mieli pytań. 
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Przewodniczący Lesiński powiedział, że Radni otrzymali pismo Jarosława 

Kaczyńskiego dotyczące uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w UE  

i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.  

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przesłaniem apelu Rady Gminy w tej 

sprawie do Prezesa Rady Ministrów. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Za przesłaniem apelu zagłosowało 9 radnych. 

Przeciw przesłaniu apelu zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 

Propozycja przesłania apelu do Prezesa Rady Ministrów została przyjęta. 

 

Ad 17. porządku posiedzenia 

 

W dalszej części przewodniczący komisji przedstawili informacje o tematyce 

posiedzeń:  

 Radny Urbaniak powiedział, że Komisja Oświaty i Kultury zajęła się przygotowaniem 

do „Akcji Lato”. 

 Radny Lammel powiedział, że tematem obrad Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska była organizacja skupu zbóż i rzepaku. 

 Radny Kazimierz Lesiński powiedział, że tematem posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej była gospodarka odpadami na terenie Gminy Kleszczewo. 

 

Ad 18. porządku posiedzenia 

 

Następnie Wójt zdał sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 

 

WYDARZENIA I SPOTKANIA: 

 28 maja – sprzątanie lasu tuleckiego, 

 31 maja – wręczenie nagród i stypendiów za osiągnięcia sportowe, 

 1 czerwca – Walne Zgromadzenie Związku Międzygminnego „Schronisko”, 

 7 czerwca – Spotkanie sołtysów, 
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 9 czerwca – 10 lat Stowarzyszenia w Ziminie, 

 11 czerwca – Powiatowe Zawody OC – Buk – 8 miejsce, 

 11 czerwca – Festyn w Gowarzewie, 

 13 czerwca – Omnibus Gminny – zwyciężyły Joanna Tarnowska z Gminazjum w 

Tulcach i Michalina Wielgosik z SP w Kleszczewie, 

 15 czerwca – Zjazd Samorządów Aglomeracji Poznańskiej, inauguracja działalności 

Stowarzyszenia „Metropolia Poznań”, 

 18 czerwca – g.11.00 poświęcenie tablicy Powstańców Wielkopolskich,  

 24, 25, 26 czerwca – Dni Gminy Kleszczewo (wystąpiły zespoły: TSA, NO TO CO), 

 29 czerwca – Konkurs na dyr. ZS w Kleszczewie – wybrano panią Marzenę Sochę. 

 

INWESTYCJE I REMONTY GMINNE: 

 Został ogłoszony przetarg na remont wraz z rozbudową budynku GOKiS – otwarcie 

ofert było 6 czerwca, 

 kontynuacja budowy kanalizacji sanitarnej i wodociągu - prace końcowe,  

 park w Kleszczewie - budowa ścieżek, usuwanie zbędnych drzew, przygotowanie 

podłoża pod trawniki, budowa mostków, 

 budowa ulic Poznańskiej i Średzkiej w Kleszczewie, 

 prace związane z niwelacja terenu na boiskach trawiastych. 

 

INFORMACJE: 

 

 można składać wnioski o likwidację wyrobów zawierających azbest – do 30 września 

2011 r. 

 

Ad 19. porządku posiedzenia 

 

Ponieważ radni nie zgłosili wcześniej interpelacji, Przewodniczący przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 
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Ad 20. porządku posiedzenia 

 

Przewodniczący Lesiński powitał Radną Powiatu Poznańskiego panią Ewę Lesińską  

i poprosił o przedstawienie wiadomości z powiatu. 

Pani Lesińska powiedziała, że po zebraniach wiejskich powstał katalog potrzeb w 

poszczególnych miejscowościach, w konsekwencji te dotyczące spraw powiatowych w 

formie wniosku zostały skierowane wg właściwości.  W odpowiedzi Pan Starosta przekazał 

pismo, w jaki sposób rozwiązywane będą poszczególne problemy.      

Pani Lesińska przedstawiła radnym pismo Starosty Poznańskiego w sprawie „bomby 

ekologicznej” w Komornikach. Starosta prowadzi postępowanie egzekucyjne wobec 

podmiotu zobowiązanego do usunięcia skutków prowadzonej działalności w zakresie 

zbierania odpadów w budynku magazynowym. GIOŚ poinformował Starostę Poznańskiego, 

że ze względu na stan prawny nieruchomości zgłoszone przez niego zadanie dotyczące 

usunięcia i unieszkodliwienia odpadów nie spełnia kryteriów programu likwidacji bomb 

ekologicznych. Pani Lesińska ma zamiar w odpowiedzi na to pismo zadać pytanie 

Dyrektorowi Ochrony Środowiska, Panu Grabiakowi, o konkretne terminy i działania. Gdy 

otrzyma odpowiedź przedstawi ją radnym. 

Sprawa remontu drogi powiatowej w miejscowości Zimin – według Starosty remont 

nie jest priorytetem ze względu na stan nawierzchni i częstotliwość ruchu.  

Sprawa ograniczenia tonażu na drodze w Markowicach – nie ma możliwości ze 

względu na brak alternatywnych dróg dojazdowych. 

Sprawa naprawy nawierzchni drogi w Krerowie – trwają rozmowy w tej sprawie. 

Sprawa dotycząca naprawy nawierzchni drogi powiatowej w Tulcach – Powiat 

uwzględni potrzebę naprawy nawierzchni, ale nie będzie środków na chodniki. 

Sprawa dotycząca naprawy drogi powiatowej w Poklatkach – inwestycja planowana 

na 2014 rok, ale brak środków na chodniki. 

Sprawa dotycząca chodników i oznakowania obszaru zabudowanego w Gowarzewie. 

W Gowarzewie jest problem z odwodnieniem terenu – przed budową chodnika powinna 

zostać wykonana kanalizacja. Oznakowanie – do rozważenia sposoby rozwiązania problemu. 

Sprawa dotycząca chodnika i złego oznakowania skrzyżowania z drogą wojewódzką 

w Nagradowicach. Chodniki – brak środków; złe oznakowanie – zdaniem Powiatu 

oznakowanie leży po stronie zarządcy drogi wojewódzkiej, ale w ocenie Powiatu jest ono 

prawidłowe.  
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Sprawa czyszczenia urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy – zależna od 

środków, które zostaną po przetargach. 

 

Pan Wójt poprosił panią Lesińską o interpelacje w sprawie „bomby ekologicznej”, 

ponieważ jego zdaniem pozwoli to na przyspieszenie rozwiązania problemu.  

Jeżeli chodzi o budowę chodnika i jezdni w Krerowie Gmina w marcu tego roku 

wystosowała pismo do Powiatu, ponieważ na drogę można pozyskać środki z funduszy UE. 

W piśmie była prośba o wizję lokalną i zapoznanie się ze stanem drogi. Na pismo i prośbę nie 

można uzyskać odpowiedzi. Problemem w Krerowie jest zły stan krawężników, których koszt 

to około 100.000,00 zł - zakup kostki betonowej w ilości 60% potrzeb umożliwiłby 

wyremontowanie całego chodnika wzdłuż drogi przebiegającej przez Krerowo. Pan Wójt 

dodał też, że Gmina zaciąga kredyt na dotację dla Powiatu na naprawę drogi powiatowej (ul. 

Poznańska w Kleszczewie), podejmuje się wykonania remontu nawierzchni ulicy w 

Krerowie, bierze na siebie część kosztów wykonania chodnika. 

 

Pani Lesińska powiedziała, że chce dla Gminy Kleszczewo jak najlepiej, jednak 

trudna jest jej rola w powiecie, ponieważ ona nie jest władna, decyzje podejmuje Zarząd 

Powiatu, a problemy Powiatu są szersze niż Gminy Kleszczewo. Ona uważa, że ta inwestycja 

jest jak najbardziej zasadna. Radni powiatowi zwracają jednak uwagę na to, że w Gminie w 

tym roku jest przebudowywana droga powiatowa w Kleszczewie i skrzyżowanie w 

Gowarzewie i nie ma takiej sytuacji, że nic się nie dzieje. Ze względu jednak na krótki okres, 

który upłynął od ponownego wnioskowania przez Gminę o środki, uważa, że na dzień 

dzisiejszy tych środków nie ma.  Ponieważ w kolejnych dniach jest Sesja Rady Powiatu, 

ponownie będzie wspierała wniosek o środki dla Krerowa.      

 

Radny Drzewiecki spytał o pogłoski o radykalnej podwyżce cen przez Aquanet i czy 

dotyczy to również Tulec. 

Pan Wójt odpowiedział, że nikt nie informował o tej sprawie Gminy. 

 

Radny Drzewiecki poprosił panią Lesińską o wsparcie kandydata z naszej Gminy do 

Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 

Pani Lesińska mówiła o środkach pozyskanych przez panią Radzimską z Powiatu dla 

Stowarzyszenia Pomagam, mówiła, że Powiat wspiera takie działania. Ona oczywiście, jeżeli 

będzie taka możliwość rekomenduje Panią Radzimską. 
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Ad 21. porządku posiedzenia 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji życząc udanych wakacji i o godzinie 19:55 zamknął obrady. 

 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anna Jaszczyńska       Przewodniczący Rady Gminy 

            

         Henryk Lesiński 


